

Tactical Nuclear Weapons

To support efforts to address and curb the problem of TNWs, UNIDIR has launched a long-term project that includes a series of seminars and publications as well as attempts to raise the problem of TNWs in the eyes of the wider public through the international media. Various aspects of this project are carried out in cooperation with the Monterey Institute of International Studies and the Peace Research Institute Frankfurt.

For the ten-year anniversary of the 1991 unilateral declarations UNIDIR held a seminar at the United Nations Headquarters on 24 September 2001. The meeting generated stimulating discussion and was extremely well attended. A seminar report is available on our website.

In 2000, UNIDIR published two research reports on TNWs: *Tactical Nuclear Weapons: Options for Control* and *Tactical Nuclear Weapons: A Perspective from Ukraine*.

Additionally, UNIDIR has undertaken a study based on the recommendations presented in *Tactical Nuclear Weapons: Options for Control*. This report examines in detail and advances recommendations on codification as well as transparency and confidence-building measures related to the 1991 parallel unilateral declarations issued by the Presidents of the United States of America and the Russian Federation. The results of the study will be published.

In March 2000, UNIDIR held a seminar in Geneva on TNWs. Experts from different institutions presented papers on various aspects of the issue. Recommendations drawn from this seminar were distributed to policy-makers at the 2000 NPT Review Conference.

For more information, please contact:

Nicolas Gérard

Programme Manager

Tel.: +41 (0)22 917 11 49

Fax: +41 (0)22 917 01 76

E-mail: ngerard@unog.ch

updated 1 July 2002

UNIDIR
United Nations Institute
for Disarmament Research
Palais des Nations A.522
1211 Geneva 10
Switzerland

UNIDIR activity

Les armes nucléaires tactiques

Afin d'appuyer les initiatives visant le problème des armes nucléaires tactiques, l'UNIDIR a engagé un projet à long terme qui prévoit notamment une série de séminaires, des publications et entend exposer le problème des armes nucléaires tactiques à un plus large public par le biais des médias internationaux. Différents aspects de ce projet sont menés à bien en collaboration avec le Monterey Institute of International Studies et le Peace Research Institute Frankfurt.

À l'occasion du dixième anniversaire des déclarations unilatérales de 1991, l'UNIDIR a organisé un séminaire au siège de l'ONU, le 24 septembre 2001. La réunion a attiré un grand nombre de participants et suscité des discussions intéressantes. Un rapport de ce séminaire est disponible en anglais sur notre site web.

En 2000, l'UNIDIR a publié deux rapports de recherche sur la question des armes nucléaires tactiques : *Tactical Nuclear Weapons: Options for Control* et *Tactical Nuclear Weapons: A Perspective from Ukraine*.

En outre, l'UNIDIR a engagé une étude basée sur les recommandations exposées dans *Tactical Nuclear Weapons: Options for Control*. Ce rapport examine les déclarations unilatérales faites en 1991 par les présidents des États-Unis d'Amérique et de la Fédération de Russie et suggère des recommandations en matière de transparence, de mesures de confiance et de réglementation. Les résultats de cette étude seront publiés.

En mars 2000, l'UNIDIR a organisé, à Genève, un séminaire sur les armes nucléaires tactiques. Les experts de différentes institutions ont présenté des exposés sur divers aspects de ces armes. Les recommandations tirées à la suite de ce séminaire furent distribuées aux responsables politiques lors de la Conférence de 2000 des Parties au Traité sur la non-prolifération des armes nucléaires chargée d'examiner le Traité.

Pour plus d'informations, veuillez vous adresser à :

Nicolas Gérard

Coordonnateur du programme de recherche

Tél. : +41 (0)22 917 11 49

Fax : +41 (0)22 917 01 76

E-mail : ngerard@unog.ch

mis à jour le 1^{er} juillet 2002

UNIDIR
Institut des Nations Unies
pour la recherche sur le désarmement
Palais des Nations A.522
1211 Genève 10
Suisse